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В статье освещается важный аспект историко-правовой науки — ее теоретико-правовые осно-
вания и базовые теоретические модели, выработанные одним из великих мыслителей Нового времени 
Джамбаттистой Вико. За образец для всех европейских форм государственного устройства, кото-
рые рождались в Европе на протяжении столетий, брался исторический опыт Рима, его имперская и 
республиканская формы. В этом плане заимствования и повторяемость в истории права представ-
ляются нормальным явлением, хотя специфика и особенность государственной формы способны ра-
дикально изменить основное направление такого развития. Исследования Вико актуальны до наше-
го времени. 
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Th e article off er insight into the important aspect of the historical and legal science: its theoretical legal 
basis and basic theoretical models developed by one of the great thinkers of the Modern Times Giambattista 
Vico. Th e historical experience of Rome, its imperial and republican form has been used as a master for 
all European forms of state structures, which were emerging in Europe for centuries. In this perspective, 
assimilation and recurrence in the history of law are a normal phenomenon, though specifi c features and 
characteristics of the state structure can radically change the main direction of such development. Vico's 
research works are relevant even at present.
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